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Protokół nr 169/2005 

 z posiedzenia Zarządu Powiatu Lęborskiego 

z dnia 22 sierpnia 2005 roku 

 

Obecni – wg listy obecności 

Posiedzeniu przewodniczył Starosta p. Witold Piórkowski. 

 

Porządek posiedzenia 

 

1. Informacja dyrektora SPS ZOZ w Lęborku p. Andrzeja Sapińskiego o aktualnej sytuacji             

i podejmowanych działaniach w SPS ZOZ. 

2. Sprawy wniesione przez Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodziny w Lęborku. 

3. Sprawy wniesione przez kierowników wydziałów. 

4. Sprawy różne. 

5. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Zarządu Powiatu Lęborskiego nr 168/2005. 

 

Ad 1)  

 

Dyrektor SPS ZOZ w Lęborku p. Andrzej Sapiński poinformował, iż podjęto szereg 

przedsięwzięć organizacyjnych i finansowych w zakresie racjonalnej i oszczędnej gospodarki 

kosztami a w szczególności: 

 zmieniono regulamin dot. wypłaty premii uznaniowej, 

 zmniejszono zatrudnienie ( odejście pracowników na emerytury ), 

 prowadzona jest oszczędna gospodarka lekami i materiałami opatrunkowymi, poprzez 

wprowadzanie standardów lekowych, 

 ograniczono zakupy sprzętu medycznego jednorazowego użytku, 

 zmniejszono koszty zakupów art. spożywczych bez obniżenie jakości wyżywienia, 

 wprowadzono racjonalna i oszczędną gospodarkę art. dezynfekcyjnymi i środkami czystości 

bez pogorszenia warunków sanitarno-higienicznych, 

obniżono koszty energii cieplnej w ramach dokonanej modernizacji systemu grzewczego.  

Pan A. Sapiński stwierdził, iż ograniczenie kosztów funkcjonowania wymuszane sztywno 

narzuconymi limitami przychodów przez NFZ nie może odbić się na jakości świadczonych usług 

zdrowotnych. 

Następnie przedstawił ,,wniosek do Zarządu Powiatu o poręczenie przez Starostwo powiatowe      

w Lęborku spłaty kredytu w kwocie 10.000.000 zł, który SOS ZOZ Lębork zamierza zaciągnąć od 

BRE Bank Hipoteczny S. A. Kredyt pozwala na dojście SPS ZOZ do równowagi finansowej w 

ciągu 2 lat. 

/wniosek stanowi zał.nr 1 do niniejszego protokołu/. 

 Z-ca dyrektora ds. finansowych p. Anetta Feszak wyjaśniła, iż dodatkową korzyścią           

z zaciągnięcia kredytu jest możliwość otrzymania go na lepszych warunkach jeśli chodzi                

o poziom oprocentowania, dłuższy termin spłaty tj. rozłożenie spłaty kredytu na 20 lat i karencję 

w spłacie wynosząca 24 miesiące. 

Dodała, iż uzyskanie kredytu poprawi sytuację płatniczą SPS ZOZ a także umożliwi 

zaspokojenie roszczeń pracowniczych dot. ustawy ,,203” za rok 2005 i pierwszą połowę 2006 r. 

Stwierdziła, iż zastosowanie działania ekonomiczno-finansowe i organizacyjne przyniosły efekty 

w postaci obniżenia straty za 2004 rok w stosunku do roku 2003 o kwotę 787.6 tyś. zł. Aby 
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zniwelować całkowicie ujemny wynik finansowy i ujemny kapitał zakładowy oraz uzyskiwać 

wynik dodatni na działalność potrzebny jest kilkuletni okres na przeprowadzenie restrukturyzacji 

szpitala. Przeprowadzenie restrukturyzacji nie jest możliwe w ramach pożyczki z budżetu 

państwa, która tylko na krótki okres odsuwa problemy płatnicze, umożliwia wypłatę podwyżki 

wynagrodzeń wyłącznie za jeden rok 2004. Natomiast szpital ponosi koszty podwyżki 

wynagrodzeń już od 2001 roku. 

Z-ca dyrektora ds. finansowych p. Anetta Feszak w kontekście pytań wyjaśniła iż kredyt 

zaciągnięty w BRE Bank Hipoteczny S.A. przeznaczony zostanie na: 

- spłatę zobowiązań w Banku NORD kwota 4.442 tyś. zł, 

- spłatę zobowiązań wobec pracowników z tyt. Ustawy ,,203’” kwota 3.002,5 tyś. zł za 2005r. 

oraz 1.700 tyś. zł za I półrocze 2006r.( kredyt podlega wykorzystaniu przez okres 6 

miesięcy), 

- bieżące regulowanie zobowiązań wobec dostawców, 

- rozpoczęcie remontu oddziału ortopedii. 

 

Zarząd zobowiązał Skarbnika Powiatu do analizy i przedłożenia opinii co do możliwości 

Powiatu w sprawie poręczenia kredytu dla SPS ZOZ. Zarząd podejmie decyzje w tej sprawie na 

posiedzeniu Zarządu w dniu 1 września 2005 roku. 

 

Ad 2)  

 

Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie p. Zdzisław Korda przedstawił: 

 

1) projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie zmiany uchwały nr XXX/183/05 w 

sprawie określenia zadań i wysokości środków finansowych Państwowego funduszu 

rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych do realizacji w 2005 roku.  

Poinformował, że przypadająca według algorytmu w 2005 roku kwota środków finansowych 

z przeznaczeniem na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych uległa zwiększeniu o 277.517,00 zł stąd konieczność podjęcia stosownej 

uchwały. 

Następnie szczegółowo objaśnił, w jakich działach i w jakiej wysokości nastąpią zmiany w 

uchwale. (pismo PCPR-8822-88/2005 stanowi zał. nr 2 do niniejszego protokołu). 

Zarząd postanowił zatwierdzić proponowane zmiany w uchwale nr XXX/183/05 Rady 

Powiatu Lęborskiego i przyjął w tej sprawie projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskie 

/4 głosy za/ 

 

Ad 3) 

 

Kierownik wydziału Komunikacji i Drogownictwa p. Dariusz Buczak przedstawił: 

 

1) projekt uchwały Zarządu Powiatu Lęborskiego w sprawie wyrażenia opinii o zaliczeniu do 

kategorii dróg gminnych.  

Zarząd zaopiniował pozytywnie w/w projekt uchwały Zarządu Powiatu Lęborskiego. 

/ 4 głosy za/ 
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2) projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie zmiany uchwały nr XIX/136/04 Rady 

Powiatu Lęborskiego z dnia 23 kwietnia 2004 roku w sprawie wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego. Kierownik poinformował, iż propozycja zmiany uchwały wypłynęła 

ze strony Burmistrza Miasta Lęborka, aby w § 5 ustęp1 dodać pkt 4 w brzmieniu:  

,,na drodze powiatowej nr 1330G w mieście Lęborku na odcinku od rzeki Okalica do granicy 

miasta: 

a) miejsce do handlu z lokalizacja całoroczną   0,30 zł 

b) pozostałe miejsca do handlu     0,60 zł” 

Zarząd przyjął proponowane zmiany i skierował do Rady Powiatu Lęborskiego w celu 

uchwalenia. 

/4 głosy za/ 

 

3) projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

powiatowych - wykaz dróg stanowi załącznik nr 3. Kierownik poinformował, iż w/w zmiany 

zostały uzgodnione z Burmistrzem Miasta Lęborka. 

Zarząd postanowił zatwierdzić propozycje zmiany kategorii dróg na terenie miasta 

Lęborka. 

/4 głosy za/ 

 

4) projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie pozbawienia dróg kategorii dróg 

powiatowych - wykaz dróg stanowi załącznik nr 4. Kierownik objaśnił, iż drogi wymienione 

w załączniku do uchwały są drogami, które nie spełniają kryteria drogi powiatowej 

określonych w ustawie o drogach publicznych – art. 6a ust 1: do dróg powiatowych zalicza 

się drogi stanowiące połączenia miast będących siedzibami powiatu z siedzibami gmin i 

siedzib gmin między sobą.  

Zarząd po przeanalizowaniu wykazu dróg (ulic) pozbawionych kategorii dróg 

powiatowych leżących w mieście Lęborku postanowił wykreślić z niego Al. Niepodległości, 

aby zmienić jej status na wojewódzką konieczna jest zgoda Sejmiku Województwa 

Pomorskiego oraz opinie odpowiednich Ministerstw. 

Zarząd przyjął zmieniony projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego. 

 

Kierownik Wydziału Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Zdrowia – p. Elżbieta Rabenda 

przedstawiła: 

 

1) informację dotyczącą wniosków o stypendium Starosty w roku szkolnym 2005/2006. 

Poinformowała iż wpłynęło:  

 9- wniosków z Liceum Ogólnokształcącego nr 1 w Lęborku, 

 1 wniosek z Liceum Ekonomiczno-Handlowego w Lęborku, 

 2- wnioski z Anglojęzycznego Społecznego Liceum Ogólnokształcącego w Lęborku, 

 2- wnioski ze Społecznego Liceum Ogólnokształcącego w Łebie, 

 2 wnioski z zespołu Szkół Gospodarki Żywnościowej i Agrobiznesu w Lęborku. 

Stwierdziła że na wypłatę stypendiów potrzebna będzie kwota 8256 zł. 

Dodała, iż do 10 września 2005 roku zbierze się Komisja Stypendialna w celu zaopiniowania 

w/w wniosków. 
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2) wniosek Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 p. Ryszarda Rozwadowskiego      

w sprawie zaopiniowania podpisania porozumienia z Powiatem Tczewskim dot. organizacji 

teoretycznej nauki zawodu. 

Kierownik p. Elżbieta Rabenda poinformowała, iż Powiat Tczewski zaproponował połowę 

niższą stawkę od Ośrodka Kształcenia w Gdyni. 

Zarząd zaopiniował pozytywnie w/w wniosek. 

/4 głosy za/ 

 

Kierownik Wydziału Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Katastru p. Bronisław 

Krzesiński przedstawił: 

 

1) projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 

nieograniczonego nieruchomości stanowiącej mienie Powiatu. ( dz. Nr 21/05 o pow. 0,2860 

ha, położona w obrębie 11 miasta Lęborka). 

Zarząd przyjął w/w projekt uchwały i skierował do Rady Powiatu Lęborskiego w celu jej 

uchwalenia. 

/3 głosy za/ 

 

2) projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie sprzedaży drodze przetargu 

nieograniczonego nieruchomości stanowiącej mienie Powiatu (dz. Nr 88/7 o pow. 0,0748ha, 

dz. Nr 88/8 o pow. 0,0996ha, położone w obrębie 9 miasta Lęborka). 

Zarząd przyjął w/w projekt uchwały i skierował do Rady Powiatu Lęborskiego w celu jej 

uchwalenia. 

/3 głosy za/ 

 

3) projekt uchwały rady Powiatu Lęborskiego w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 

nieograniczonego nieruchomości stanowiącej mienie Powiatu Lęborskiego (dz. Nr 17/4 o 

pow. 0,0220ha, położona w obrębie 1 miasta Łeby ). 

Zarząd przyjął w/w projekt uchwały i skierował do Rady Powiatu Lęborskiego w celu jej 

uchwalenia. 

/3 głosy za/ 

 

4) projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

na okres powyżej trzech lat nieruchomości stanowiącej mienie Powiatu Lęborskiego ( dz. Nr 

21/6 o pow. 0,248ha, położona w obrębie 11 miasta Lęborka ). 

Zarząd wyraził zgodę na wydzierżawienie w/w w drodze przetargu nieograniczonego na 

okres powyżej trzech lat, nie dłuższy jednak niż dziesięć lat. 

/3 głosy za/ 

 

5) wniosek Wydziału o ustalenie ceny wywoławczej przetargu nieograniczonego na sprzedaż 

nieruchomości: dz. nr 211/1 –211/23 przeznaczone pod budowę boksów garażowych, 

położone przy ulicy Spokojnej. 

Kierownik p. Bronisław Krzesiński poinformował, iż wszystkie działki maja takie same 

wymiary-18 m
2 

każda a wartość szacunkowa działek wynosi-3604 zł. 

Zarząd ustalił cenę wywoławczą na w/w nieruchomości w wysokości-3800 zł, oraz kwotę 

postąpienia w wysokości 100 zł. 

/4 głosy za/ 
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6) wniosek firmy METAEL-ROM w sprawie kupna hali o pow. 550m
2
 wraz z przylegającym 

utwardzonym placem z wjazdem od ul. Traugutta oraz przedłużenia umowy dzierżawy do 

końca stycznia 2007 roku. 

Kierownik p. Bronisław Krzesiński poinformował, iż firma METAL-ROM dostała 

wypowiedzenie umowy dzierżawy w związku z tym porosiła o przedłużenie wypowiedzenia 

umowy o kolejne dwanaście miesięcy tj. do 31 stycznia 2007 roku. Dodał, iż właściciele 

firmy METAL-ROM zainteresowani są kupnem hali oraz przyległego do niej placu. 

Zarząd podjął postanowił podtrzymać wypowiedzenie umowy dzierżawy oraz odłożył 

pojęcie ostatecznej decyzji do czasu uzyskania od Burmistrza Miasta Lęborka stanowiska, co 

do wcześniejszych deklaracji kupna przedmiotowej działki przez Miasto Lębork, pod 

zajezdnią autobusowa. 

Zarząd zaplanował podjęcie decyzji na posiedzeniu w dniu 1 września 2005 roku. 

 

7) sprawa lokalizacji schroniska dla zwierząt w Małoszycach. Przewodniczący Zarządu p. 

Witold Piórkowski poinformował, iż osobiście uczestniczył w przeprowadzanych kontrolach 

w schronisku dla zwierząt w Małoszycach, po których stwierdzono, że warunki zwierząt są 

zadowalające. Poinformował, iż wyniki kontroli obaliły dotychczasowe oskarżenia ze strony 

p. Śpiewak, która nieprawnie podawała się za pracownika Towarzystwa Przyjaciół Zwierząt  

i wkroczyła na teren schroniska usiłując wywieźć część zwierząt. Dodał, że p. Twardziak –

obecny dzierżawca i opiekun schroniska oraz pracownicy starają się o jak najlepsze warunki 

bytowe zwierząt. Stwierdził, iż są to osoby pracujące z powołania i zamiłowania. 

Kierownik wydziału Geodezji, Gospodarki i Katastru p. Bronisław Krzesiński 

przypomniał, iż Powiat zamierzał przeznaczyć teren, na którym znajduje się schronisko oraz 

przyległe grunty pod zabudowę mieszkalno-usługową. Poinformował, iż wójt Gminy Nowa 

Wieś Lęborska p. Ryszard Wittke zapewnił, iż schronisko nie zostanie zlikwidowane oraz 

zostanie ujęte w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego, co stanowiłoby 

problem w zamierzeniach Powiatu. Poinformował, iż usytuowanie schroniska dla zwierząt 

powinno spełniać określone stosownymi przepisami wymogi (nie może się znajdować             

w promieniu 150 metrów od hodowli zwierzęcych, ani budynków mieszkalnych).Dodał, iż 

jest opinia pozytywna Towarzystwa Przyjaciół Zwierząt dotycząca obecnej lokalizacji 

schroniska. Poinformował, iż p. Twardziak chciałby zainwestować środki finansowych na 

modernizację obecnego schroniska dla zwierząt pod warunkiem dłuższej perspektywy 

czasowej dzierżawy. 

Zarząd postanowił wystąpić do Rady Sołeckiej Małoszycach o opinię co do utrzymania 

obecnej lokalizacji schroniska oraz przeprowadzić rozmowy z wójtem Gminy Nowej Wsi 

Lęborskiej w związku z opracowanym planem zagospodarowania przestrzennego i 

możliwością zmiany lokalizacji przedmiotowego schroniska.  

 

Skarbnik Powiatu  p. Grażyna Janik przedstawiła: 

 

1) projekt uchwały Zarządu w sprawie przyjęcia informacji z wykonania budżetu powiatu za I 

półrocze 2005 r. 

Zarząd przyjął sprawozdanie z wykonania budżetu oraz wykonania planu finansowego 

zadań zleconych za I półrocze 2005 roku. 

/4 głosy za/ 
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2) projekt uchwały Zarządu w sprawie zmiany budżetu powiatu lęborskiego na 2005 rok. 

Zarząd Powiatu postanowił dokonać zmian w planie wydatków polegających na: 

a) przesunięciu wydatków w ramach działów między rozdziałami i paragrafami, 

b) uruchomienie środków z rezerwy celowej na oświatę i wychowanie; 

 nagrody Starosty Lęborskiego z okazji dnia Edukacji Narodowej, 

 pochodne od nagrody Starosty, 

 współfinansowanie wniosków w ramach różnych programów wspólnotowych zgodnie z 

przedstawionym projektem uchwały. 

/4 głosy za/ 

 

3) wniosek Dyrektora ZSGŻiA w Lęborku w sprawie dofinansowania projektu w zakresie 

kosztów wyposażenia Szkolnego Ośrodka Kariery w sprzęt w wysokości 4.450 zł. 

Zarząd poprosił o uzupełnienie wniosku w zapis, który nakreślałby, iż w tym zadaniu 

zostaną wykorzystane środki unijne. 

Zarząd postanowił przyznać na ten cel środki we wnioskowanej kwocie ze środków 

budżetowych na wspieranie projektów wspólnotowych UE. 

/4 głosy za/ 

 

Skarbnik p. Gażyna Janik przekazała członkom Zarządu wniosek PCPR w Lęborku o 

zwiększenie planu finansowego na rok 2005. 

 

Ad 4) 

 

Zarząd przyjął informację Starosty Lęborskiego z zakresu spraw wykonywanych przez Urząd 

Starosty w miesiącu lipcu 2005 roku – załącznik nr 5. 

 

Ad 5) 

 

Protokół nr 168/2005 z dnia 03.08.2005 r. – został przyjęty 4 głosami za. 

 

 

 

Na powyższym protokół zakończono 

 

 

Protokołowała: 

 

Małgorzata Maszota 
 


